
Σχέδια για νέες μονάδες
διαχείρισης αποβλήτων

σε Λεμεσό και Λευκωσία

ΤΟΥ ΑΓΓΕΛΟΥ ΝΙΚΟΛΑΟΥ

Οριστική
και αμετάκλητη είναι η απόφαση

του υπουργού Εσωτερικών για
κατασκευή δύο νέων μονάδων OEM

ολοκληρωμένων εγκαταστάσεων διαχείρισης
αποβλήτων σε Λεμεσό και Λευκωσία κλείνοντας

με αυτό τοντρόπο το διάλογο που γίνεται
τους τελευταίους μήνες για αναζήτηση εναλλακτικών

λύσεων για επεξεργασία των οικιακών

απορριμμάτων
Ωστόσο οι Κύπριοι φορολογούμενοι καλούνται

να πληρώσουν τη μεγάλη καθυστέρηση
που παρατηρείται στο κλείσιμο των ανεξέλεγκτων

χωματερών μετά την απόφαση της
Κυβέρνησης να διατηρηθούν σε λειτουργία οι
σκυβαλότοποι Βατί και Κοτσιάτη μέχρι να δημιουργηθούν

οι δύο νέες μονάδες διαχείρισης
αποβλήτων

Η επιβολή προστίμου από το Ευρωπαϊκό
Δικαστήριο για τη διατήρηση των σκυβαλότο
πων χαρακτηρίστηκε ως πιο συμφέρουσα λύση
για την Κυπριακή Δημοκρατία αντί να προχωρήσει

με ενδιάμεση λύση και να υιοθετήσει
εισήγηση που προνοούσε τη δημιουργία χώρων

υγειονομικής ταφής με άμεσο κλείσιμο
των δύο χωματερών που έπρεπε να σταματήσει

η λειτουργία τους από το 2009
Την πολιτική απόφαση ανακοίνωσε χθες

ενώπιον κοινής συνεδρίας των κοινοβουλευτικών
Επιτροπών Ελέγχου και Περιβάλλοντος ο

υπουργός Εσωτερικών Σωκράτης Χάσικος ενημερώνοντας

ταυτόχρονα πως η χωροθέτηση
των έργων θα γίνει στο Πεντάκωμο και στους
Αγίους Ηλιόφωτους Διευκρίνισε ταυτόχρονα
ότι θα αρθούν όλες οι παρανομίες γύρω από
την περιοχή που θα ανεγερθεί το εργοστάσιο
για κάλυψη των αναγκώντης επαρχίας Λευκωσίας

Σημειώνεται ότι η κοινότητα Αγροκηπιάς
διαφωνεί με τη δημιουργία του ΟΕΔΑ και ο

κοινοτάρχης της εξέφρασε χθες ενώπιον της
Βουλής την πρόθεση των κατοίκων για δυναμική

αντίδραση
Μέχρι το τέλος του χρόνου θα προκηρυχθεί
η προσφορά για την κατασκευή μονάδας

ΟΕΔΑ στη Λεμεσό ενώ αμέσως μετά θα προκηρυχθεί

η προσφορά για τη Λευκωσία Η κα

ΘΑ ΚΛΕΙΣΟΥΝ
Βατί και Κοτσιατης

θα ανοίξουν
Πεντάκωμο και

Άγιοι Ηλιοφωτοι

ΠΡΟΣΤΙΜΟ
για τη μεγάλη

καθυστέρηση που
παρατηρείται
στο κλείσιμο

των ανεξέλεγκτων
χωματερών

οι χωματερές
έρχεται το πρόστιμο

τασκευή της κάθε μονάδας αναμένεται να
ξεπεράσει

τα €50 εκατ ενώ τα έργα συγχρηματοδοτούνται

από τις Βρυξέλλες εφόσον τηρηθούν

τα σχετικά χρονοδιαγράμματα Εκτός από
την κατασκευή εκατοντάδες εκατομμύρια θα
δαπανηθούν για τη λειτουργία και συντήρηση
των εγκαταστάσεων

Σύμφωνα με τον κ
Χάσικο εξετάστηκε το
ενδεχόμενο να καλυφθεί

η επαρχία Λευκωσίας

από το εργοστάσιο
στην Κόσιη επισημαίνοντας ότι το σενάριο

αυτό κρίθηκε ασύμφορο
Κάνοντας αναφορά στους όρους του συμβολαίου

της μονάδας στην Κόσιη ο κ Χάσικος
είπε ότι έχει ολοκληρωθεί σχετική έρευνα Το

πόρισμα θα είναι διδακτικό είπε με την έννοια
ότι θα λειτουργήσει αποτρεπτικά σε σχέση με
τις νέες προσφορές για τις νέες μονάδες όπως
επίσης και για να γίνει επαναδιαπραγμάτευση

Μέχρι τέλος του χρόνου θα
προκηρυχθούν οι προσφορές

με τον ανάδοχο της μονάδας ούτως ώστε ο

πολίτης να πληρώνει λιγότερα τέλη
Ο πρόεδρος της Επιτροπής Περιβάλλοντος

Αδάμος Αδάμου ανέφερε ότι επικροτεί την
εφαρμογή της ευρωπαϊκής στρατηγικής που

προνοεί τη διαλογή στην πηγή όπως και την
κομποστοποίηση την
ανάκτηση και την επαναχρησιμοποίηση

που
θα μειώσουν την παραγωγή

σκουπιδιών
Ο πρόεδρος της

Επιτροπής Ελέγχου Γεώργιος Γεωργίου είπε
πως δεν υπάρχει αμφιβολία ότι η διαχείριση
των στερεών αποβλήτων στον τόπο μας τέθηκε
πάνω σε μια νέα βάση σύγχρονη ιδιαίτερα
μετά την ένταξη μας στην EE και τις υποχρεώσεις

όπως αυτές εκπηγάζουν τόσο από την
κείμενη νομοθεσία όσο και από την κοινοτική
νομοθεσία

Η βουλευτής του ΚΣ ΕΔΕΚ Ρούλα Μαυρο

νικόλα είπε πως έχουν δρομολογηθεί αποφάσεις

για το κλείσιμο των δύο σκουπιδότοπων
Κοτσιάτη και Βατί οι οποίοι έχουν στοιχίσει
και θα προσθέσουν στον Κύπριο καταναλωτή
ακόμα ένα χαράτσι το οποίο θα κληθεί να πληρώσει

Ο βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων
Περιβαλλοντιστών Γιώργος Περδίκης είπε ότι
συζητήσαμε με το πιστόλι στον κρόταφο λόγω
προστίμων της EE που έχουν να κάνουν με την
ανύπαρκτη περιβαλλοντική πολιτική αυτών των
Κυβερνήσεων της χώρας μας

Η Επίτροπος Περιβάλλοντος Ιωάννα Πανα

γιώτου εισηγήθηκε όπως στη δημιουργία μονάδας

στη Λεμεσό να μην δεσμευτεί η πολιτεία
με εγγυημένες ποσότητες

ΟΈφορος Εσωτερικού Ελέγχου Ανδρέας
Λαμπριανού έκρουσε τον κώδωνα του κινδύνου

κατά πόσο θα προλάβει η Δημοκρατία να
απορροφήσει τα κονδύλια για τη δημιουργία
των νέων μονάδων

Όλοι διαφωνούν με την Κυβέρνηση
ΜΕ ΤΗΝ πρόταση της κυβέρνησης διαφώνησαν
σχεδόν όλοι οι παρευρισκόμενοι στη συνεδρία
που προσανατολίζονται στη διαλογή στην πηγή

Ο δήμαρχος Στροβόλου Λάζαρος

Σαββίδης εκ μέρους τηςΈνωσης
Δήμων εξέφρασε προβληματισμό
για την απόφαση που λήφθηκε σημειώνοντας

ότι οι δήμοι επικροτούν
τη διαλογή στην πηγή

Εκ μέρους τηςΈνωσης Κοινοτήτων

ο Σωτήρης Κυριάκου ανέφερε ότι οι δύο
υφιστάμενες μονάδες μπορούν να καλύψουν
ολόκληρη την Κύπρο υπό προϋποθέσεις

Επικροτούν
τη διαλογή
στην πηγή

Ο Χάρης Σταυρινού από το ΕΤΕΚ υποστήριξε
ότι η διαλογή στην πηγή και η ανακύκλωση μπορούν

να μειώσουν σε μεγάλο βαθμό τα απορρίμματα

Ο Βασίλης Βασιλειάδης του ΚΕ

ΒΕ διαφώνησε με την πρόταση για
δημιουργία νέων μονάδων ΟΕΔΑ

προσθέτοντας ότι οι ανάγκες μπο
ρούν να καλυφθούν με το σταθμό
στην Κόσιη

Ο Μίκης Αργυρού πρόεδρος του Συνδέσμου

Βιομηχάνων Ανακυκλωτών ανέφερε ότι
στη σύμβαση θα πρέπει να υπάρχει πρόνοια για

τη διαχείριση των ανακυκλώσιμων υλικών ώστε
το κράτος να μην είναι ανταγωνιστικό των ιδιωτών

Ο Κυριάκος Παρπούνας γενικός διευθυντής
της Green Dot ανέφερε ότι δεν λήφθηκαν υπόψη

άλλες λύσεις που είχε ενώπιον της η Κυβέρνηση

παρά τους έντονους προβληματισμούς
που αναφέρθηκαν σε σύσκεψη στο Προεδρικό

Εκπρόσωπος του Κυπριακού Ιδρύματος
Προστασίας του Περιβάλλοντος Terra Cypria
υποστήριξε τη διαλογή στην πηγή ώστε οι τοπικές

Αρχές να επεξεργάζονται τα απόβλητά
τους
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